

## الضوابط والتنظيمات:

تخضع الضوابط والتنظيمات في إدارة المبادرة للضوابط الفرعية والتفصيلية الخاصة بالأموال المالية، التي تضمن سلامه وصحة الإجراءات التنفيذية للمبادرة وفق المادة الرابعة عشر من اللائحة الموحدة للبحث العلمي في الجامعات السعودية.

## آلية التقديم:

- اعلان فتح باب التقديم عن طريق الموقع الرسمي للمركز وتعميم بريد الإلكتروني لكافة منسوبي الجامعة.
- استلام مقترح البحث (بصيغة PDF) وقيمة المواد المطلوبة على ألا تتجاوز قيمة المواد المطلوبة مبلغ ١٥٠٠٠ ريال سعودي موضحة بعرض سعر عن طريق بريد الإلكتروني الرسمي للمركز (HARC@tu.edu.sa).
- مراجعة وتدقيق المقترحات واستيفانها للشروط وفقاً لتقرير اللجنة العلمية برئاسة عميد البحث العلمي.
- توقيع تعهد من قبل الباحث بالنشر خلال عام كحد أقصى من تاريخ استلام المواد المطلوبة حسب الآلية المتبعة بعمادة البحث العلمي.
- يتقدم الباحث بثلاث عروض أسعار من موردين محليين خلال شهر من توقيع التعهد.
- تبدأ فترة البحث وهي ١٢ شهر منذ استلام المواد المطلوبة وتعهد الباحث باستخدام ما تم طلبه ويتم توريدها واستخدامها في مقر المركز أو مقر المختبرات المركزية وفقاً للحاجة وتعود ملكيتها أو ما يتبقى منها لمركز أبحاث المناطق المرتفعة.
- يتقدم بالتقرير الفني والنشر العلمي لإنهاء المشروع.

## شروط التقديم:

١. يتم اختيار البحوث المؤهلة لتقديم الخدمات اللازمة للبحوث وفقاً لوجود توافق حثيث باهتمامات المركز البحثية والمتخصصة ببحوث المناطق المرتفعة والتي تقرها اللجنة العلمية في المركز وتعتمد من مجلس إدارة المركز وفقاً لنموذج تقييم المقترحات.
٢. ألا يكون لدى الباحث أي تعثر حالي في برنامجي دعم المجموعات أو داعم أو حصل على دعم لمقترح ضمن مركز أبحاث المناطق المرتفعة.
٣. إن لإدارة المركز الحق في تكليف الباحث بتجهيز عرض تقديمي في قاعة العرض بالمركز.

٤. الخطة الزمنية للمشروعات البحثية هي ١٢ شهر من وقت استلام الأدوات والمحاليل. يلتزم خلالها الباحث الرئيسي بتقديم ورقة علمية تنشر في قاعدة البيانات Web of Science على أن تكون أولى مرجعيات الباحث (Affiliation) هي مركز أبحاث المناطق المرتفعة.

## Terms and conditions

The Terms and conditions in the initiative's administration are subject to sub-detailed and detailed conditions on financial matters, which guarantee its safety and correctness of the initiative's executive procedures in accordance with article fourteen of the Unified Regulations for Scientific Research in Saudi Universities.

## Application procedure

- The application submission period will be announced through the official website of the center and a circulating e-mail will be send to all university employees.
- The research proposal (PDF format) and the value of the required materials to be send to the official email of the center (HARC@tu.edu.sa), where the value of the required materials does not exceed the amount of 15,000 Saudi riyals with official quotation.
- The proposals will be reviewed in accordance with the report of the Scientific Committee headed by the Dean of Scientific Research.
- Signing a commitment by the researcher to publish within a maximum period of one year from the date of receiving the required materials
- The researcher submits three quotations from local suppliers within a month of signing the commitment
- The research period starts upon the receive of the required materials. The researcher pledged to use what was requested and is supplied and used at the center's laboratories or in the Central Laboratories according to the need and its ownership or what remains of it is for the High Altitude research center.
- Submitting the technical report and the scientific publication to complete the project.

## Conditions for Submission

- The eligible researches are chosen according to the existence of a strong adherence to the interests of the research center and specialized in research of high altitude. This is approved by the scientific committee in

the center and approved by the center's board of directors according to the proposals evaluation form.

- The researcher should not have any current troubles in the group support programs or DAEEM or currently have support for a proposal within the High Altitude Research Center.
- The center's administration has the right to entrust the researcher to prepare a presentation at the center's exhibition hall.
- The research projects timeline is 12 months from the time of the tools and solutions are received, during which the main researcher is obliged to submit a scientific paper to be published in Web of Science or SCOPUS database, provided that the first researcher's affiliation is the High Altitude Research Center.